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РІК НЕЗЛАМНОСТІЗВІТНА КОНФЕРЕНЦІЯ В РЕЖИМІ ОНЛАЙН

На конференції було за-
слухано звіт про роботу
профкому ППО ЧАЕС за
період з 12.06.2021 по
25.02.2023 роки. Делега-
тами конференції її було
визнано задовільною. Звіт
про виконання кошторису
за 2021 та 2022 роки від-
терміновано до відповідних
звітів ревізійної комісії ППО
ЧАЕС — до наступної кон-
ференції первинки.

Було підтверджено пов-
новаження новообраних чле-
нів профкому за принци-
пом прямого делегування та
сформовано профспілковий
комітет ППО ЧАЕС. Обрано
склад ревізійної комісії ППО
ЧАЕС, затверджено кошто-
рис профспілкового бюд-
жету на 2023 рік. При цьо-
му профкому було надано
повноваження вносити за
потреби в затверджений
кошторис профспілкового
бюджету ППО ЧАЕС протя-
гом фінансового року зміни
з подальшим звітуванням
перед членами первинки та
затвердженням їх на звітній

конференції. Було обрано
представників до складу
Ревізійної та Статутної комі-
сій ЦК профспілки.

На конференції первин-
ної профспілкової організа-
ції ЧАЕС виступив Голова
Атомпрофспілки Валерій
Матов, він висловив задо-
волення, що за сьогодніш-
ніх складних умов усе-таки
відбувся цей важливий за-
хід, на якому сформовано
колегіальні органи. Він ви-
словив надію, що новий
склад профкому буде більш
конструктивним, адже до
роботи попереднього було
занадто багато зауважень і
звернень у Статутну комі-
сію, в оргвідділ Централь-
ного комітету. 

Валерій Матов зазначив:
«Ми повинні розуміти, що
працюємо згідно зі Стату-
том Атомпрофспілки, тому
усі без винятку маємо вико-
нувати його положення. 27
грудня 2022 року ми про-
вели З’їзд Атомпрофспілки,
на якому переформатували
склад Центрального коміте-

ту, Президії ЦК та інших ко-
легіальних органів, до яких
ви сьогодні делегували своїх
представників. Ви знаєте,
що згідно із Законом «Про
організацію трудових відно-
син в умовах воєнного ста-
ну…» на період дії воєнного
стану вводяться обмеження
конституційних прав і сво-
бод людини і громадянина,
передбачених статтями 43,
44 Конституції. Профспілки
також у період війни обме-
жені у своїх функціях. Тому я
особливо вдячний нашим
соціальним партнерам, по-
чинаючи від державного ор-
гану управління — Мініс-
терства захисту довкілля та
природних ресурсів Украї-
ни, Міністерства енергети-
ки, а також департаменту
управління зоною відчужен-
ня, керівникам підприємств,
які в цей нелегкий час збе-
регли соціальний діалог у

вирішенні найважливіших
питань. 

І хоча у 2022 році було
прийнято цілу низку виму-
шених, не дуже соціально
сприятливих рішень — пере-
ведення персоналу у про-
стій, десь у частковий робо-
чий час, вахтовий метод, це
допомогло збереженню ко-
лективів. 

Позиція Атомпрофспілки
щодо ЧАЕС і за цих часів
незмінна: спільно з первин-
ною профспілковою органі-
зацією вона відстоювала і
буде відстоювати соціаль-
но-економічний захист пра-
цівників! Для нас важливо
зберегти тенденцію не зни-
ження фонду заробітної пла-
ти. Це непросто зробити,
коли бюджетне фінансуван-
ня чорнобильських програм
щороку зменшується що-
найменше на 20-25 відсотків.
(Закінчення на 2-й стор.) 

МІЖНАРОДНА МОРАЛЬНА ТА ГУМАНІТАРНА ПІДТРИМКА

Під такою назвою 24 лютого 2023 року відбувся он-
лайн-захід за участю представників міжнародних і
національних профцентрів, присвячений річниці повно-
масштабного російського вторгнення і величезній під-

тримці українських профспілок глобальними профспіл-
ковими організаціями. 

Учасники зустрічі говорили про те, що це був рік страж-
дань, страху, болю для українців, але одночасно і проявів
величезної солідарності міжнародних колег профспілковців,
які збирали продукти, ліки та інші необхідні речі для відправ-
ки профспілкам в Україні. Збиралися на демонстрації, на
яких висловлювали свій протест проти російської загарб-
ницької війни, створювали фонди солідарності профспілок
для підтримки працівників в Україні, тих з них, хто став на
захист Батьківщини у лавах ЗСУ, переміщених осіб у зв’язку
з окупацією, біженців в інших країнах.

Українські профспілковці дякували міжнародним коле-
гам за величезну моральну й гуманітарну підтримку, розпо-
відали про трагічні наслідки російської агресії для життя зви-
чайних людей, про шрами війни, які залишаться на все
життя, про героїчний спротив українців.

У зверненні заступника Голови Атомпрофспілки
Павла Пруднікова, який перебуває на реабілітації у
Німеччині, прозвучали слова щирої подяки за допомогу у
лікуванні, за солідарність, яку він відчув на собі вже «не
абстрактно, а реально», за глибоку єдність з українцями у
протистоянні насильницькому нападу на нашу країну.
Павло Прудніков також розповів про надзвичайно складну
ситуацію в атомній галузі, де працівники навіть «в тилу
почуваються, як на війні». Про величезну відповідальність
атомників, від яких, за визначенням МАГАТЕ, на 60 відсотків
залежить безпека ядерних об’єктів. 

Про працівників АЕС розповів і голова організації молоді
РАЕС Євгеній Бураков. 

На заході йшлося не лише про міжнародну допомогу
протягом 2022 року, а й про те, що Україна потребуватиме
активної підтримки міжнародного профспілкового руху
доти, поки триває російська агресія, поки українці обстою-
ють своє право на демократію та самовизначення у цій
війні. 

У подальшій підтримці народу України і профспілок
запевнили у своїх виступах представники усіх міжнародних
профспілок. Зокрема, заступник Генерального секретаря ГС
IndustriALL Кемаль Озкан, який приєднався до онлайн-захо-
ду, повертаючись з Туреччини. Запевнив у подальшій солі-
дарній підтримці, бо «профспілки, як ніколи, потребують
згуртованості». Він закликав міжнародне співтовариство
твердо стояти на боці демократичної України та бути голо-
сом українців на різних рівнях, відстоювати їхню справу всіма
можливими способами.

Лілія СОКОЛОВА

День профспілкової солідарності
з Україною та українськими профспілками

Дієвої та ефективної роботи
побажав Голова Атомпрофспілки Валерій Матов ППО ДСП ЧАЕС

25 лютого відбулася звітна конференція первинної
профспілкової організації ДСП ЧАЕС. Захід проводив-
ся в режимі онлайн з використанням платформи
Zoom з огляду на вахтовий метод роботи працівни-
ків електростанції, частина делегатів перебувала на
проммайданчику ЧАЕС. У роботі конференції взяли
участь 55 делегатів із 67 обраних. А також Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов та працівники апара-
ту ЦК профспілки.

Недитячий вірш 12-річ-
ної южноукраїнки Василіси
Паненко до річниці повно-
масштабного вторгнення
рф.
Лютий холод із присмаком
крові  
Україну зненацька скував.  
Біль, неспокій, жахіття
і сльози  
Чути всюди, де ворог ступав.  
Моє серце розбите від горя,  
Оселилась тривога в душі.  
Чуєш, кате, не знайдеш ти
спокій,
Згинеш в нашій священній
землі!

Чуєш, кате,
не знайдеш ти спокій!

Керівник енергопідпри-
ємства зазначив: «Це на-
города всього колективу
Хмельницької АЕС та окре-
мих підрозділів. Про все роз-
повімо після Перемоги». Він
подякував усім, хто долуча-
ється до допомоги Силам
Оборони України. 

Колектив атомників з
2014 року допомагає За-

хисникам. Від початку пов-
номасштабного вторгнення
персонал ХАЕС перерахував
на спецрахунок ЗСУ понад
138 млн грн власних кош-
тів. Працівники проводять
благодійні збори, купують
необхідні засоби та облад-
нання для військових підроз-
ділів. 

Відзнаку «За сприян-
ня війську» отримують за
значний особистий внесок у
справу розбудови і розвитку
Збройних Сил України, зміц-
нення співробітництва у вій-
ськовій, соціальній та інших
сферах життєдіяльності ЗСУ.

Працюємо для Перемо-
ги! Слава ЗСУ!

Нагорода колективу ХАЕС
від Головнокомандувача ЗСУ

Головнокомандувач ЗСУ Валерій Залужний нагоро-
див колектив Хмельницької АЕС. Почесний знак «За
сприяння війську» отримав генеральний директор ВП
ХАЕС Андрій Козюра.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ЗВІТНА КОНФЕРЕНЦІЯ В РЕЖИМІ ОНЛАЙН

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.) 
На діючих атомних елект-

ростанціях ситуація теж ду-
же складна. Вже ухвалено
Закон про корпоратизацію
ДП НАЕК «Енергоатом». Ми
змогли відстояти низку прин-
ципово важливих для спіл-
чан позицій: 100 відсотків
державної власності, збере-
ження об’єктів соціальної
інфраструктури, рівня зар-
плати тощо, але депутати у
будь-який час можуть внес-
ти зміни. Тому Атомпроф-
спілка має бути напоготові, у
нас попереду дуже багато
роботи».

Валерій Матов розпо-
вів про те, що відбувається
на окупованій ЗАЕС, про
тиск на українських пра-
цівників, про значну допо-
могу тим, хто виїхав з оку-
пованого міста, та їхнім
сім’ям. А таких майже 85
відсотків.

«Ми зуміли сформувати
дієвий гуманітарний напрям
в Атомпрофспілці. Ще на-
прикінці березня, щоб ма-
ти можливість підтримувати
наших працівників в умовах
війни, Президією ЦК Атом-
профспілки було вирішено
кошти резервного фонду
профспілки, який ми форму-
вали протягом багатьох ро-
ків — Фонду солідарності
Атомпрофспілки, викорис-
товувати для надання до-
помоги усім нашим колек-
тивам. 

Атомпрофспілка за цей
рік війни ефективно від-
працювала новий, не влас-
тивий раніше профспіл-
кам алгоритм своєї діяль-
ності, — гуманітарний, не
виходячи за рамки статут-
них повноважень. Ми до
цього не займалися так
широко благодійною робо-
тою з міжнародними орга-
нізаціями. 

Чорнобильська АЕС була
окупованою з перших днів
війни, разом із містом-су-
путником Славутичем. Сьо-
годні цю нашу територію
звільнено, але чорнобиль-
ська зона відчуження, яка
постраждала під час окупа-
ції, досі оговтується від неї.
Ми повинні активно фор-
мувати роботу, спрямовану
на реабілітацію персона-
лу ЧАЕС, який працює в
особливих умовах вахтового
методу. Тому важливим на-
прямом роботи є саме са-
наторно-курортне лікування.
Допомагатимемо, наскільки
це буде можливо. Важко
щось планувати, адже, на-
приклад, до цього часу не-
має затверджених фінансо-
вих планів наших державних
підприємств. Важко перед-
бачити у зв’язку з війною усі
обставини».

Валерій Матов побажав
новообраному складу проф-

спілкового комітету ППО
ЧАЕС дієвої та ефективної
роботи відповідно до голов-
них принципів діяльності
Атомпрофспілки. Висловив
надію на безпосередні зус-
трічі вже у найближчому
майбутньому після нашої
Перемоги.

Лілія СОКОЛОВА

Дієвої та ефективної роботи
побажав Голова Атомпрофспілки Валерій Матов ППО ДСП ЧАЕС

КЛЮЧОВІ ПРОЄКТИ МІСТА АТОМНИКІВ

Делегація ДП НАЕК «Енерго-
атом» на чолі з президентом Пет-
ром Котіним, головою первинної
профспілкової організації Олексієм
Личем, керівниками структурних
підрозділів Компанії з робочою по-
їздкою відвідала Славутич.

Під час наради міський голова Юрій
Фомічев презентував місто енергетиків:
«Після закриття Чорнобильської атомної
електростанції економіка міста транс-
формувалася з монопрофільної на бага-
товекторну. 24 лютого минулого року
суттєво змінило життя Славутича. Ло-
гістика до Чорнобильської АЕС зруйно-
вана і це викликає трансформації у
самому місті. Виїхала військова час-
тина Національної гвардії України, яка
охороняла ЧАЕС. Але навіть у цей пе-
ріод місто отримало певні релокації біз-
несу. Маріупольський бізнес переїхав до
нас, і ми дуже вдячні їм за те, що обрали
саме Славутич.

За період повномасштабного втор-
гнення у місті знайшли прихисток понад
тисячу переселенців. Завдяки, в тому
числі і НАЕК «Енергоатом», маємо центр
розміщення внутрішньо переміщених
осіб на базі нашої лікарні».

За словами очільника міста, сьо-
годні Славутич «шукає себе, щоб
трансформувати економіку, залучати
інвестиції».

Присутні переглянули фільм «Від-
будова Славутича», де було презен-
товано чотири ключові проєкти: біз-
нес-резиденція та житло для ВПО
Poliklinika; реабілітаційний центр «Hu-

man Clinic; створення північноукраїн-
ського ядерного наукового хаба; еко-
індустріальна спеціальна зона «Сла-
вутич» — нова точка зростання вільної
економіки регіону.

Президент ДП НАЕК «Енергоатом»
Петро Котін подякував за запрошення
міського голови відвідати Славутич та
повідомив, що розглядається питання
покращення логістики до Чорнобильсь-
кої зони. Питання складне, але його
потрібно вирішувати.

«Для АРСу є перспектива — будів-
ництво нового енергоблока Хмель-
ницької атомної станції. Потрібні будуть
монтажники, будівельники, зварю-
вальники і ще багато робочих спеціаль-
ностей. Намагатимемося робити це
власними силами, обладнання там є
достатньо. Звичайно, буде задіяний і
персонал АРСу. Основний наголос ми
робимо на виготовлення обладнання

«Атоменергомашем». Частина його
може виготовлятись і в Славутичі», —
зауважив Петро Котін.

«Енергоатом» сьогодні — це 15
енергоблоків, великий досвід їх експ-
луатації, багаторічні накопичені знання з
ліквідації наслідків катастрофи. Усе це
дозволяє ділитися досвідом із західни-
ми партнерами та реалізовувати спільні
проєкти.

Розглянули на нараді й питання під-
готовки у Славутичі персоналу для атом-
ної енергетики.

Керівництво Компанії відвідало КНП
«Славутицька міська лікарня» Славу-
тицької міської ради та ліцей. Відбулася
робоча нарада у колективі ВП «Атом-
ремонтсервіс», який очолює Григорій
Супрун. Петро Котін вручив нагороди
«Енергоатома» працівникам АРСу за
їхню важливу, відповідальну і таку необ-
хідну роботу.

З робочою поїздкою — до Славутича

Мінсоцполітики повідомляє, що працює над осучас-
ненням та цифровізацією механізму отримання всіх соці-
альних виплат, допомог, а також над розвитком соціальних
послуг для громадян, які потрапили у складні життєві
обставини.

З 1 січня 2023 року соціальні виплати автоматично продов-
жено на весь період дії воєнного стану плюс один місяць після
його завершення.

У першу чергу виплати продовжені дітям у складних життє-
вих обставинах: зокрема, над якими здійснюють опіку чи піклу-
вання; які є хворими на тяжкі захворювання; які мають інвалід-
ність; чиї батьки ухиляються від сплати аліментів.

Також продовжено строк виплат допомог громадянам, які не
мають права на пенсію та/або є особами з інвалідністю; які
мають інвалідність з дитинства або доглядають за такими особа-
ми (з інвалідністю I та II групи з психічними розладами).

Також звертаємо увагу працездатних осіб, які вимушено не
працюють через догляд за особою з інвалідністю I групи або осо-
бою, яка досягла 80-річного віку — до 31 грудня 2023 року діє

перехідний механізм виплати раніше призначених щомісячних
компенсацій. Допомога на проживання ВПО теж продовжена
автоматично без необхідності подачі будь-яких документів.

Водночас в окремих випадках отримувачам допомог необ-
хідно звернутися до органів соцзахисту, щоб підтвердити своє
право на подальше отримання допомоги. Зокрема, йдеться
про допомогу малозабезпеченим родинам та одиноким мате-
рям, які отримують виплати на дітей, особам, які отримували
тимчасову допомогу через досягнення загального пенсійного
віку, але не набули права на пенсію, оскільки право на такі
виплати пов’язано з оцінкою фінансово-майнового стану
родин.

Важливо! Звертатися за продовженням отримання виплат
малозабезпеченим, одиноким та особам, які отримували тимча-
сову допомогу через досягнення загального пенсійного віку, але
не набули права на пенсію, не потрібно, якщо отримувач таких
допомог живе на тимчасово окупованій території або територіях
проведення активних бойових дій. У цих випадках продовження
також відбувається автоматично без звернення.

ПОВІДОМЛЯЄ МІНСОЦПОЛІТИКИ

Якими будуть соціальні виплати у 2023 році

ПІЛОТНИЙ ПРОЄКТ У ВЕЛИКІЙ БРИТАНІЇ

Загалом 56 із 61 компанії,
що беруть участь у випробу-
ванні, яке розпочалося у чер-
вні, поширили зміни на робо-
чий час. Працівники, які брали
участь у пілотному проєкті,
отримували 100% заробітної
плати, працюючи при цьому
80% своїх попередніх годин.

Майже 2900 осіб були за-
лучені до випробування, яке
проводилося 4 Day Week Glo-
bal у партнерстві з аналі-
тичним центром Autonomy,
компанією 4 Day Week та
дослідниками з Кембриджсь-
кого, Оксфордського та Бос-
тонського університетів.

Розпочинаючи дослід-
ження, провідний дослідник
Джульєт Шор назвала цю
схему «історичною» і поясни-
ла, що її команда аналізувати-
ме, «як працівники реагують
на додатковий вихідний день з
точки зору стресу і вигоран-
ня, задоволеності роботою і
життям, здоров’я, сну, вико-
ристання енергії, подоро-
жей і багатьох інших аспектів
життя».

39% співробітників, які бра-
ли участь у пілотній програмі,

сказали, що відчувають мен-
ший стрес, 40% — що краще
сплять, а 54% — що їм стало
легше балансувати між робо-
чими та домашніми обов’яз-
ками.

Кількість лікарняних днів,
взятих під час експерименту,
скоротилася приблизно на дві
третини. За період проведен-
ня експерименту з компаній,
що брали в ньому участь,
звільнилося на 57% менше
працівників порівняно з анало-
гічним періодом попередньо-
го року.

Директор компанії 4 Day
Week Джо Райл (Joe Ryle) ска-
зав, що результати пілотного
проєкту стали «великим про-
ривом», додавши: «У найріз-
номанітніших секторах доб-
робут співробітників значно
покращився, а продуктивність
бізнесу майже в кожному
випадку або збереглася, або
покращилася.

«Ми дуже задоволені ре-
зультатами і сподіваємося, що
вони свідчать про те, що час
для більш широкого впровад-
ження чотириденного робочо-
го тижня, безумовно, настав».

Президент AFL-CIO Ліз Шулер та Секретар-скарбник
AFL-CIO Фреда Редмонда наголосили про незмінну під-
тримку робітничого руху України.

Минув рік від початку неспровокованого нападу росії на
Україну, робітничий рух продовжує залишатися солідарним з
народом України. «Ми повторюємо наш заклик до припинення
насильницького вторгнення в суверенну державу і залишаємося
відданими відновленню миру і демократії в Україні та регіоні», —
йдеться у заяві.

— Трудовий народ і сім’ї в Україні продемонстрували не що
інше, як мужність, навіть перед обличчям такої жорстокої агресії.
Ми високо цінуємо їхню хоробрість і надалі працюватимемо
разом з нашими профспілковими партнерами та союзниками на
місцях, надаючи критично важливу гуманітарну підтримку, яка
рятує життя людей».

МІЖНАРОДНА ПРОФСПІЛКОВА СОЛІДАРНІСТЬ

Заява AFL-CIO
у річницю повномасштабного

вторгнення росії в Україну

Ефективність чотириденного
робочого тижня

Переважна більшість компаній, які беруть участь у шес-
тимісячному випробуванні чотириденного робочого тижня
у Великій Британії, вирішили продовжити зміни, а 18 з них
— зробити новий графік роботи постійним.

АТОМНІ НОВИНИ

24 лютого 2023 року Верховна Рада України ухвалила
Закон «Про особливості утворення акціонерного товари-
ства НАЕК «Енергоатом». За відповідне рішення проголо-
сували 237 народних депутатів. Найближчим часом доку-
мент мають підписати Голова ВРУ та Президент України,
після чого він набуде чинності. 

Президент ДП НАЕК «Енергоатом» Петро Котін зазначив,
що цим законом враховано всі особливості атомної галузі
України при переході на сучасну модель корпоративного управ-
ління.

«Корпоратизація також збільшить капіталізацію Компанії та
прискорить розвиток вітчизняної атомної енергетики», — наго-
лосив він, подякувавши народним депутатам за ухвалене
рішення.

Нагадаємо, Законом «Про особливості утворення акціонер-
ного товариства НАЕК «Енергоатом» визначається процедура
утворення АТ, 100% акцій якого належатимуть державі, та поря-
док його функціонування і формування статутного капіталу.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

СЕМІНАР ЗА ПІДТРИМКИ МІЖНАРОДНОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ ПРАЦІ

ГЕРОЯМ СЛАВА!

— Розкажіть, будь лас-
ка, чим Вам запам’яталися
лютневі дні ворожого напа-
ду на Україну?

— Після участі в АТО я пе-
ребував у оперативному ре-
зерві славної 72-ї окремої
механізованої бригади імені
Чорних Запорожців. То вже
увечері 24 лютого 2022 року
вирушив до своєї війсь-кової
частини. Їхали ми потягом,
уночі. Було чутно вибухи,
вимикалося світло, панував
тривожний настрій. На стан-
ціях лунали оголошення, що
можна пускати в потяг паса-
жирів-біженців за наявності
вільних місць. Вагони були
переповнені…

Мій підрозділ одразу опи-
нився, скажімо так, між Киє-
вом та Білоруссю. Село Мо-
щун, міста Ірпінь, Буча…

— Напрямки доволі
складні…

— Це звісно так. Але нашій
бригаді з 2014 року доводи-
лося бувати у найгарячіших
місцях. Серед нас були різні
хлопці: новачки та ті, які мали
чималий бойовий досвід,
певну підготовку. Проте одра-
зу зауважу, що вже з перших
днів повномасштабного втор-
гнення нам стало зрозуміло:
все набагато серйозніше та
складніше, ніж було під час
АТО. Професійні військові, по-
тужна техніка, авіація… Дійс-
но, масштабна ворожа на-
вала.

— Коли почала надходи-
ти волонтерська допомога?

— Буквально з перших
днів. Допомагали нам медика-
ментами, необхідним обмун-
дируванням (тому що бажаю-
чих захищати свою оселю та
рідних було більше, ніж по
штату, і на всіх не вистачало).
Дуже багато організацій та
людей, які надавали волон-
терську допомогу. Серед них
Атомпрофспілка, від якої наш
підрозділ отримав квадрокоп-
тер та інструменти для ре-
монту техніки. Хочу особливо
відзначити волонтерів Кро-
пивницького, громадські ор-
ганізації «Серця матерів»,
«Смайл». Знаю, що беруть

участь у волонтерській діяль-
ності працівники та ветерани
Інгульської шахти. Вони теж
допомагають військовослуж-
бовцям-гірникам у вирішенні
питань забезпечення.

— Знаємо, що на війні
Ви дістали поранення... Де
це сталося?

— Обидва поранення діс-
тав у районі Бахмута, біля
населеного пункту Кодема.
Точилися важкі бої. Ми утри-
мували позицію до останньо-
го, хто міг тримати зброю. З
бою виходили лише «двохсо-
ті» та «трьохсоті». Тож ті хлопці,
хто мав легші поранення,
виносили з поля бою важких.
Спочатку несли на ношах, а
потім уже просто тягли на
спальних мішках. Врятували
всіх поранених. Але, на жаль,
загиблі залишилися на полі
бою, тому що не було можли-
вості їх забрати. Коли відходи-
ли з пораненими, ті, хто був ще
у змозі тримати зброю, при-
кривали відхід та збирали
рації, прибори нічного бачен-
ня, боєкомплекти та інше
обладнання, яке можна було
забрати з собою. Адже все це
обладнання для нас — «на
вагу золота». А те, що було
неможливо забрати — знищу-
вали, щоб не дісталося ворогу.

— Це жахливі спогади…
— А знаєте що ще жахли-

віше? Те, що й зараз в Україні є
люди, які ведуть розмови на
кшталт: «Росіяни та білору-
си — наші брати, ми ж єдиний
народ». Вибачте, які це «бра-
ти», якщо вони вдерлися в
чужу країну зі зброєю? Ті, хто
був з нами на Донеччині, ба-
чать, що вороги просто стира-
ють наші міста й села з лиця

землі! Випалюють, не зали-
шаючи жодного живого місця.
Вбивають українців, знищують
українську націю, культуру,
руйнують історичні пам’ятки.
Насправді війна у нас триває з
2014 року…

— Так хочеться почути
щось оптимістичне. Як Ви
гадаєте, коли ми здобуде-
мо Перемогу?

— Як військовий я володію
інформацією, що стосується
мого підрозділу та безпосе-
редньо нашої участі в бойових
діях. Оцінювати весь масштаб
та робити якісь прогнози — не
моя компетенція. Але з упев-
неністю можу сказати: на
одному ентузіазмі та героїзмі
наших воїнів війну не виграти.
Дуже важливо, щоб Захід до-
помагав нам зі зброєю та тех-
нікою. Чим швидше та більше
надаватиметься така підтрим-
ка, тим впевненіше прискорю-
ватиметься наша Перемога.

— Чи є у Вас можливість
стежити за подіями на рід-
ному підприємстві, читати
новини на офіційних сторін-
ках ДП «СхідГЗК» у соцме-
режах?

— Звісно, мене дуже ціка-
вить життєдіяльність підпри-
ємства. Перебуваючи в Києві,
я мав змогу зустрітися з Го-
ловою Атомпрофспілки Вале-
рієм Матовим, спілкуюся те-
лефоном із головою Східної
об’єднаної організації проф-
спілки Віталієм Скубою. Обго-
ворюємо наявні на підприєм-
стві проблеми, намагаємося
шукати шляхи їх вирішення.
Адже зараз на комбінаті не-
проста ситуація. Багато проф-
спілкових лідерів служать у
ЗСУ. Знаю, що Віталій Олек-

сандрович не сидить склавши
руки, намагається робити все
від нього залежне.

До речі, дуже прикро чита-
ти ганебні вислови в бік проф-
спілки у спільнотах працівників
у соцмережах. Зрозуміло, що
люди чекають та вимагають
результатів. Але розв’язання
нинішніх проблем виходить за
межі можливостей адмініст-
рації підприємства та проф-
спілки. Результати будуть,
коли буде підтримка з вищих
інстанцій.

Люди у соцмережах часто
порушують тему грошей. До
речі, дехто каже, що військові
непогано заробляють. Мають
великі зарплати. Але чомусь
мало хто поспішає до наших
лав та хоче заробляти ці кош-

ти… Нам з хлопцями дово-
диться купувати за свій раху-
нок певне обладнання і зап-
частини для техніки та деякі
речі, важливі для життєдіяль-
ності підрозділу. І, до речі,
ніякі гроші не компенсують
розлуку з рідними, втрату
побратимів і те «кіно», яке ми
бачимо щодня. Війна — це
шрами, які залишаються на
все життя. Ми розуміємо, що
вдома, з родиною, краще і
тепліше, ніж в окопах. Ви-
бирати нам не доводиться, ми
не хочемо допустити загарб-
ників до наших домівок. Тому
ми стали на захист і будемо
гнати ворога з рідної землі до
Перемоги!

За інформацією
пресслужби ДП «СхідГЗК» 

Війна — це шрами, які залишаються на все життя
Сержанта Збройних Сил України з позивним «Міхей»

добре знають та поважають на підприємстві. Профспілко-
вий лідер одного з підрозділів комбінату, учасник АТО,
енергійна, небайдужа людина. З перших днів повномас-
штабного вторгнення Міхей — на найнебезпечніших ділян-
ках фронту. Про свої емоції, висновки та надії він розповів
пресслужбі ДП «СхідГЗК».

Модератором семінару у
рамках проєкту МОП «Кому-
нікація з профактивом в умовах
воєнного стану, інформаційні
технології та канали комуніка-
ції» виступив керівник прес-
служби Атомпрофспілки Павло
Олещук.

У вітальному слові до учас-
ників навчання Національний
координатор проєкту МОП Те-
тяна Міненко наголосила на
надзвичайній важливості під
час війни посилення правоза-
хисної та інформаційної роботи
профспілок з огляду на збіль-
шення випадків порушення
прав працівників на робочому
місці. Асистент проєкту МОП
Катерина Гайдук підкресли-
ла важливість використання у
роботі профспілок сучасних ін-
формаційних технологій, циф-
рових платформ. «Роль соці-
альних мереж як джерела
інформації з кожним днем
зростає. Для більшості соцме-
режі стають чи не єдиним дже-
релом інформації. Для вико-
ристання їх не потрібно великих
матеріальних ресурсів, виходи-
ти можна у прямий ефір, маючи
лише телефон». Катерина Гай-
дук зазначила, що соцмережі є
ефективним інструментом під
час проведення інформаційних
кампаній. Як приклад, вона роз-
повіла про Рух працівників
«Боротьба за 15 доларів» («Fight
for $15») у Нью-Йорку. Почи-
наючи від дня зародження
цього Руху у 2012 році, головни-
ми вимогами профспілковців
були підвищення мінімальної
заробітної плати працівників до
15 доларів США за годину та
право на профспілку. І проф-
спілкам вдалося вибороти за ці
роки 150 мільярдів доларів
заробітної плати для 26 мільйо-
нів працівників у різних містах і
штатах США.

Керівник пресслужби Атом-
профспілки Павло Олещук у
своїй презентації акцентував

увагу на необхідності звернен-
ня за інформацією до першо-
джерела. Наочно у відео про-
ілюстрував, як інформація стає
спотвореною й недостовірною
у процесі її розповсюдження.
Принцип достовірності має
застосовуватися і в комунікації
з членами профспілок. Інфор-
мація передається в організації
з рівня на рівень (Пленум/Пре-
зидія — профком — цехком —
профгрупорг — члени проф-
спілки) у межах низхідних вер-
тикальних комунікацій (і нав-
паки). І тут, на думку Павла
Олещука, важливо використо-
вувати обов’язкові три кроки:
чітка передача інформації; під-
твердження інформації осо-
бою, яка її отримує, та того, що
інформацію чітко зрозуміли.

Павло Олещук детально
зупинився на сучасних каналах
та засобах ефективної комуні-
кації, які використовуються
інформаційними службами у
профспілках. Значна частина
навчання була присвячена ви-
рішенню практичних завдань у
групах. Зокрема, учасники се-
мінару розбирали, який ме-
сенджер більш функціональ-
ний, ефективний у висвітленні
профспілкової інформації, за-
безпечує охоплення більш ши-
рокої аудиторії. Розбирались,
які основні відмінності між гру-
пою і спільнотою, навчилися
створювати спільноту у Вайбер
і групу в Телеграм.

У підсумковій частині
учасники семінару поділилися
своїми приємними вражен-
нями від навчання, згадува-
ли найвлучніші тези, серед
них заступника Голови Феде-
рації Профспілок України Єв-
гена Драп’ятого: «Найгірший
олівець замінює найкращу
пам’ять». Усі були одностайні у
важливості проведення й нада-
лі таких навчальних заходів для
профспілок.

Лілія СОКОЛОВА

Сучасні інформаційні комунікації
для профспілок

28 лютого за підтримки Міжнародної організації праці відбувся семінар для представ-
ників членських організацій Федерації профспілок України «Комунікація з профактивом в
умовах воєнного стану, інформаційні технології та канали комунікації». Це вже третя сесія
у рамках проєкту МОП «Посилення стійкості профспілок в Україні». У межах проєкту буде
проведено сім онлайн-тренінгів, на яких обговорюватимуть особливості діяльності проф-
спілкових організацій в умовах воєнного стану. Період проведення: з лютого до травня
2023 року. Завершиться проєкт підсумковою конференцією, на якій буде презентовано
результати дослідження та обговорено загальні рекомендації щодо розвитку профспілко-
вого руху в Україні.

ПРЕЗЕНТАЦІЯ

28 лютого у режимі онлайн з викорис-
танням платформи ZOOM для новообра-
них молодіжних активістів Організації
молоді Атомпрофспілки відбулася пре-
зентація працівників Центрального комі-
тету Атомпрофспілки за напрямами їх
роботи. 

З вітальним словом до новообраного
молодіжного профактиву звернувся Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов.

Про історію розвитку Атомпрофспілки, її
менеджмент, роль та місце в профоб’єднан-
нях України розповів заступник Голови
Атомпрофспілки Павло Прудніков.

Далі керівники відділів відповідно за свої-
ми напрямами докладно представили орга-
нізаційну, фінансову, колективно-договірну
та правову (найширшим колом фахівців)
діяльність Атомпрофспілки. Про роботу
пресцентру Атомпрофспілки розповів моде-
ратор заходу Павло Олещук.

Мета цієї «візитки» ЦК Атомпрофспіл-
ки — познайомити молодих профспілкових
лідерів з фахівцями ЦК Атомпрофспілки, а
також — визначити зацікавленість молоді з
метою сформувати тематику майбутнього
розширеного навчального курсу за участю
фахівців ЦК.

«Візитка» ЦК Атомпрофспілки
для новообраних молодіжних лідерів
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

РАЗОМ — ПЕРЕМОЖЕМО!

АТОМНИЙ СПОРТ

У спортивних спорудах Рівненської
АЕС відбувся триатлон у закритих примі-
щеннях «Amber Indoor Triathlon». Серед
призерів змагань — працівники енерго-
генеруючого підприємства.

Спортивний захід проводиться четвер-
тий рік поспіль. Уже вдруге триатлон став
благодійним, адже кожен учасник задонатив
кошти, які будуть передані на потреби ЗСУ.
За традицією івент проходив упродовж двох
днів на спортивних об’єктах Рівненської АЕС:
у плавбасейні «Енергетик», залі важкої ат-
летики та на доріжці поряд зі стадіоном
спорткомплексу «Ізотоп».

Учасниками цьогорічної події стали май-
же 70 спортсменів та аматорів з різних
куточків України, зокрема з Рівного, Вараша,
Дубна, Зарічного, Володимирця, Томашго-
рода, Луцька, Ковеля, Києва та Чернівців.
Серед них — 24 працівники Рівненської АЕС.
Триатлон передбачав 10 км велозаїзду на
інтерактивних велотренажерах, 375 м пла-
вання та 2,5 км бігу з відпочинком після кож-
ного етапу.

У підсумку напружених змагань визначе-
но переможців в абсолютній першості серед
чоловіків та серед жінок за різними віковими
категоріями (в/к). В абсолюті перемогу
серед чоловіків завоював Олексій Астаф’єв
(представник однієї з військових частин
Нацгвардії), який також показав найкращі
результати на всіх етапах змагань. У абсолю-
ті серед жінок золото другий рік поспіль ви-
борола Ольга Корець (м. Луцьк). У в/к 18-29
перші місця посіли Назар Патійчук (м. Ва-
раш) та Дар’я Литовченко (м. Київ); у в/к
30-39 — Сергій Манько (м. Рівне) і Юлія
Дубровіна (м. Київ); у в/к 40-49 — Валентин
Черняк (м. Луцьк) та Жанна Бадаліс (м. Дуб-
но); у в/к 50+ — Сергій Церольчук (м. Дубно)

та Наталія Харечко (м. Вараш). Серед призе-
рів також працівники Рівненської АЕС Олена
Блищик, Андрій Куцко, Олена Гуцало здобу-
ли срібло, а Артем Тищук, Петро Кислянка і
Тетяна Базаєва — бронзу.

«Правильно, що всі спортивні заходи
нині є благодійними — це можливість під-
тримувати хлопців із ЗСУ, Нацгвардії. Я теж
розумію, що таке лежати чи сидіти в холоді,
виконувати важку роботу в таких умовах. Тож
ми всі маємо допомагати одне одному,
оскільки зараз нелегкі часи», — наголосив
військовослужбовець, переможець змагань
Олексій Астаф’єв.

На кожного учасника заходу очікували
медаль та подарунки від спонсорів, а також
смачне частування на фініші. Переможців та
призерів нагороджено унікальними кубками
й сувенірами від партнерів та організаторів.
Захід відбувся за підтримки Вараської
міської ради, тож нагороди вручив перший
заступник міського голови Вараша Павло
Павлишин.

У результаті благодійний триатлон у
закритих приміщеннях зібрав понад 32 тися-
чі гривень, які будуть скеровані на потреби
військових. Тож кожен, хто долучився до
заходу, продемонстрував свою волю до
перемоги не лише у спорті, а й як національ-
ну ідею, підтримавши Збройні Сили України.

«Ще раз дякуємо ЗСУ, завдяки яким ми
можемо тренуватися, впевнено проводити
змагання. Дякую учасникам, які долучилися,
адже за два дні нам вдалося зібрати 32,268
тис. грн. Усі ці кошти будуть спрямовані на
підтримку наших військових», — підсумував
керівник ГО СК «Amber Tri Sports» Станіслав
Харечко.

Юлія КУЛАЄВА
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Понад 30 тисяч гривень на потреби ЗСУ

Саме це завдання — увійти
до національної збірної U-17 з
подальшою метою захищати
спортивну честь України на кон-
тинентальній першості влітку
2023 року в м. Тирана (Албанія)
— було поставлено тренерсь-
ким складом вихованцям южно-
української секції греко-римсь-
кої боротьби СК «Олімп» УСО ВП
ПАЕС, які у складі збірної коман-
ди Миколаївської області брали
участь у змаганнях.

Що це — нереальні плани чи
нездійснені мрії двох молодих
тренерів, які волею долі були
вимушені у 2014 році покину-
ти рідні домівки на Луганщині
та починати свою професійну
діяльність у галузі виховання
дітей через заняття спортом на
новому місці проживання в місті,
де ще 8 років тому навіть не існу-
вало такої секції як греко-рим-
ська боротьба? Починати все
спочатку, з набору маленьких
діточок, популяризації свого
виду спорту та мрій про мож-
ливість проводити тренування
на справжньому борцівсько-
му килимі у приміщенні, більш-
менш схожому на зал для занять
боротьбою.

Враховуючи рівень конку-
ренції у сучасному спорті, де на
результат працює команда до-
свідчених тренерів, спортивних
лікарів, масажистів, меценатів,
управлінців та спонсорів, спор-
тивні здобутки южноукраїнської
секції греко-римської боротьби
за 8 років роботи викликають
почуття поваги та захоплення
самовідданою працею тренерів:
4 чемпіони України серед юна-
ків, срібний призер перших
Всесвітніх ігор серед школярів
(м. Белград, Сербія, 2021 рік),
2 учасники чемпіонату Європи
U-15 (м. Загреб, Хорватія, 2022
рік) та виборене 5 місце на
цьому чемпіонаті Європі у ваго-
вій категорій до 57 кг, 3 кандида-
ти в майстри спорту. За останні

4 роки спортивна скарбничка
южноукраїнських борців попов-
нилася на 523 медалі, завойо-
ваних на обласних і всеукраїн-
ських змаганнях та на міжнарод-
них спортивних аренах таких
країн як Польща, Швеція, Ту-
реччина, Литва, Латвія, Естонія,
Молдова.

Саме результатом кропіткої,
щоденної та злагодженої роботи
тренерів, спортсменів, батьків
та небайдужих людей, які люб-
лять спорт та життя, стало ще
одне золото чемпіонату Ук-
раїни та право участі у чем-
піонаті Європи U-17 з греко-
римської боротьби у ваговій
категорії до 45 кг, яке вибо-
ров наш досвідчений борець
Середін Денис! Ще два наших
спортсмени — Переута Єгор та
Тимко Ярослав — за результа-
тами своїх виступів увійшли
до десятки найкращих бор-
ців України у своїх вагових кате-
горіях!

А чемпіон змагань Середін
Денис, який вже піднімався
минулого року на найвищу схо-
динку п’єдесталу пошани чем-
піонату України серед юнаків
U-15 та представляв нашу краї-
ну на чемпіонаті Європи U-15

(м. Загреб, Хорватія, 2022 рік),
увійде в історію южноукраїнської
секції греко-римської боротьби
як перший вихованець секції,
якому за результатами висту-
пу на кадетському чемпіона-
ті України буде присвоєно
спортивне звання МАЙСТЕР
СПОРТУ УКРАЇНИ з греко-
римської боротьби!

Вітаємо Дениса та його
товаришів по команді, які кожен
день пліч-о-пліч наполегливо
працюють, підтримуючи один
одного! Щиро вітаємо батьків
Дениса — родину Середіних та
дякуємо їм та всім батькам
наших вихованців за довіру! І
звісно, вітаємо тренерів Карая
Бутхузі та Чебанова Дениса,
дякуючи їм за вміння працювати
з максимальною віддачею!

Аналізуючи план підготовки
до чемпіонату Європи U-17, ета-
пами якого є запланована у
березні участь збірної України у
міжнародному турнірі в м. Тал-
лінн (Естонія), участь у двох дво-
тижневих навчально-тренуваль-
них зборах кадетської збірної та
поїздка до Албанії. Враховуючи
обмежене фінансування в умо-
вах воєнного стану, розумієш,
що задачі, які постають перед
нашими тренерами секції бо-
ротьби, з кожним днем стають
дедалі цікавішими. 
З повагою та побажаннями
всім нам МИРУ та ДОБРА, 
зав. ВРДтаЮС СК «Олімп»
УСО ВП ПАЕС

Катерина СПАНЧАК

Стабільність — ознака майстерності
24-26 лютого у Тернополі відбувся чемпіонат України з гре-

ко-римської боротьби серед спортсменів вікової категорії
U-17. Головною метою проведення спортивного заходу був
відбір найбільш підготовлених спортсменів до складу націо-
нальної збірної команди України для участі у чемпіонаті Європи
серед кадетів. Право представляти нашу державу на європей-
ській арені виборювали 206 борців греко-римського стилю у
10 вагових категоріях з 19 областей країни. 

На фото: вихованці южноукраїнської секції греко-римської боротьби —

учасники чемпіонату України серед кадетів. Серед них — три майстри

спорту України з греко-римської боротьби: КАРАЯ Бутхузі, СЕРЕДІН

Денис (третій ліворуч), ЧЕБАНОВ Денис

Рік від початку повномасштабного вторгнення. Рік, як
ми всі прокинулися в іншій реальності. Рік, який довів, що
українці будуть боротися за свою свободу і своє майбутнє
стільки, скільки потрібно. До самої перемоги. До повного
звільнення всіх окупованих територій. Віримо в Збройні
сили України. В наших Захисників та Захисниць. Ми прожи-
ли рік, який нас змінив, але не зламав.

Енергодарці не перестають вірити та боротися. Чимало
наших хлопців вступили до лав ЗСУ та в батальйони ТрО. Наші
земляки, в кого є така можливість, продовжують донатити,
волонтерити, допомогати одне одному.

Енергодар знову буде вільним містом. Бо Енергодар — це
Україна!

Рік нас змінив, але не зламав!Рік нас змінив, але не зламав!
Минув найскладніший рік в історії незалежної

України. Рік болю, страху, втрат, але ми зберегли нашу
незалежність і всупереч усім негараздам не втрачаємо
оптимізму.

Величезного удару зазнала дружна родина енергетиків.
Оку-пація ЧАЕС і ЗАЕС, яка досі лишається під контролем під-
ступно-го ворога, цілеспрямовані атаки рашистів на енергетич-
ну інфраструктуру, регулярні прольоти ракет над атомними
станціями.

Усе це нас загартувало і зробило сильнішими. Ми пережили
блекаут — переживемо і війну, бо в нас є віра у ПЕРЕМОГУ! І ми
все робимо, щоб вона настала якомога швидше. 

Працівники Південноукраїнського енергокомплексу не лише
сумлінно виконують посадові обов’язки, а й підтримують армію.
Багато наших колег нині воюють у лавах ЗСУ, а ще більше тих, хто
поєднує основну роботу з волонтерством. З весни минулого
року в рамках благодійної акції «Допомога захисникам України»
було придбано і передано на фронт безліч необхідних речей,
починаючи з одягу і закінчуючи сучасними безпілотниками.

Наші військові добре знають, що працівники ВП ПАЕС забез-
печують надійний тил. 

Сьогодні ми дякуємо мужнім захисникам за щоденні подви-
ги і незламність, якими вони надихають і нас, енергетиків. Разом
ми обов’язково ПЕРЕМОЖЕМО!


